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Komise Zdravého města a místní Agendy 21  

 
Zápis z 2. jednání ze dne 5. 3. 2019 

 
 

Termín jednání: 5.3. 2019 v 16,00 hodin 

Místo: Terezián – zasedací místnost 

Prezence: konstatováno, že je přítomna nadpoloviční většina členů: 

Přítomni: Andrea Sasková, Ivana Mottlová, Kateřina Binková, Renata Jedličková, Veronika Danielová, 

Jitka Výborná 

Omluveni: Karolína Vejmělková, Mirka Tlučhořová 

Neomluveni: - 

Hosté: starosta Martin Kalina, Kateřina Třešňáková 

Zapsala: Kateřina Třešňáková 

Schválila: Andrea Sasková 

 
 

1. Představení nového člena  
Předsedkyně komise Andrea Sasková oznámila přítomným, že člen Vladimir Kajlik chce z 
časových důvodů doručit radě města rezignaci na své členství v komisi Zdravého města a 
místní Agendy 21. Na jeho místo navrhla Kateřinu Třešňákovou. Dále proběhlo hlasování o 
podání návrhu na schválení nového člena radě města.  
 
Hlasování: pro: 6      proti: 0           zdrželi se: 0 
 

2. Koodinátor Zdravých měst a místní Agendy 21 
Paní Mottlová požádala přítomného starostu města, pana Martina Kalinu, zda by rada města 
mohla co nejdříve prodiskutovat možnost přislíbeného placeného koordinátora pro Komisi 
Zdravého města. Andrea Sasková doplnila informaci, že společně s paní Vejmělkovou osloví 
radu města, zda by bylo možné uvolnit finance pro koordinátora, který by se staral jak o 
agendu Zdravých měst, tak o komunitní plánování a administrativu související 
s participativním rozpočtem, který také spadá do oblasti působení Zdravých měst. Pan 
starosta přislíbil, že tuto problematiku rada města projedná. 
 

3. Klub seniorů 
Andrea Sasková informovala přítomné o schůzce s předsedou klubu seniorů panem 
Lokajíčkem, kdy mu přednesla návrh komise ZM, zda by klub seniorů měl zájem 
spolupracovat s městskými mateřskými školkami v rámci projektu „Celé Česko čte dětem“. 
Pan Lokajíček byl návrhu nakloněn a přislíbil, že na plánované schůzi klubu předá tento návrh 
komisi sociálních věcí. 
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4. Jarní ŠKOLA Zdravých měst 
Paní Danielová informovala přítomné o konání Jarní ŠKOLY Zdravých měst v Liberci ve dnech 
20. - 22. 3. 2019. Přítomní se shodli, že by bylo vhodné zaslat na toto školení koordinátora. 
Jelikož zatím komise žádného nemá, navrhla paní Mottlová vyslat na školení paní 
Třešňákovou, pokud ji rada jmenuje řádnou členkou komise Zdravého města. Paní 
Třešňáková souhlasila. 
 

5. Komunikační strategie 
Paní Mottlová navrhla nejprve vytvořit osnovu pro vnitřní potřebu komise. Andrea Sasková 
souhlasila. Dále předsedkyně navrhla, že by bylo dobré se nejprve zaměřit na informovanost 
občanů, že tato komise vůbec existuje a s jakými otázkami nebo názory se na komisi mohou 
obrátit. 
 

• Cíl komunikační strategie: 
Andrea Sasková vyjmenovala možnosti komunikace s veřejností (občany města) pomocí 
osobních setkání, sociálních sítí, samostatné webové stránky, plakátů, novinových sloupků ve 
Zpravodaji města apod. Paní Mottlová připomněla, že vše je otázkou financí. Paní Danielová 
upřednostňuje osobní setkávání. Dále navrhla vytvořit nejdříve celkovou koncepci a vizi 
komise. Paní Mottlová navrhovala propojení zájmů místních obyvatel a turistů, resp. využití 
komunikace a turistických materiálů i pro obyvatele Mariánských Lázní. 
 

• Komunikační kanály: 
1. Sociální sítě a on-line prostor 

Andrea Sasková navrhla vytvořit FB stránku Zdravé Mariánské Lázně a propojit ho s již 
existující FB skupinou Společně pro zdravé Mariánské Lázně. Dále podobnou stránku 
vytvořit i na Instagramu. Všichni souhlasili. 
 
Dále Andrea Sasková navrhla zaměřit se na webové stránky města, kde již jsou informace 
o existenci komise, ale působí těžkopádně a nedostatečně, proto navrhla vytvořit v rámci 
webových stránek města nové stránky týkající se pouze Zdravého města a na nich 
veřejnost komplexně informovat. Paní Mottlová reagovala, že město má kromě 
webových stránek www.muml.cz také webové stránky www.marianskelazne.cz, které 
spravuje KIS a navrhla spolupráci s touto městskou organizací. Andrea Sasková si vzala za 
úkol kontaktovat paní Tintěrovou, jednatelku KISu a požádat ji o poskytnutí materiálů, 
které by se mohli přidat na web Zdravého města. Zároveň se pokusit navázat užší 
spolupráci s touto organizací a společně navrhnout zlepšení informačních stránek města. 
Všichni se shodli, že by bylo dobré informovat místní o všech projektech a akcích, které 
se ve městě aktuálně nacházejí. Paní Mottlová dále navrhla vyzvat pořadatele akcí, aby 
k propagaci svých akcí aktivně využívali „kalendář akcí“ na stránkách města. Zároveň je 
potřeba rozšířit povědomí o kalendáři akcí mezi občany. Paní Mottlová dále navrhla více 
spolupracovat s „Živým krajem“. 
 

2. DSO Mariánskolázeňsko 
Andrea Sasková navrhla navázat užší spolupráci s touto organizací a pokusit se získat 
finance na nové projekty v rámci Zdravého města (např. projekt „Zdravá školní jídelna“) 
prostřednictvím jejich zkušeností a probíhajícího projektu MAPII. Zároveň si dala za úkol 
sejít se s paní Čížkovou. 
 
 

http://www.muml.cz/
http://www.muml.cz/
http://www.marianskelazne.cz/
http://www.marianskelazne.cz/
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3. SOKOL a jiné sportovní spolky 
Andrea Sasková navrhla, že by bylo vhodné spolupracovat s panem Pavlem Knárou a 
pokusit se oživit místní Sokolovnu. Paní Výborná navrhla oslovit klub turistů. Všichni se 
shodli, že by bylo dobré, oslovit postupně všechny místní sportovní kluby a spolky a 
navázat s nimi alespoň propagační spolupráci. 
 

4. Fórum 
Paní Binková a Danielová se přikláněly ke strategii, nejprve zjistit, jaké problémy místní 
nejvíce trápí. Paní Jedličková navrhla vytvořit fórum. Andrea Sasková reagovala a navrhla 
vytvořit dvě městská fóra a to ve školách a pro veřejnost, dále vznesla obavu, že by fóra 
mohla přinést informace o problematice příliš ze široka. Paní Třešňáková proto navrhla 
pokusit se konkretizovat problematiku a poskytnout občanům konkrétní projekty a 
návrhy, na něž by mohli místní reagovat, doplňovat je, případně na ně navázat dalšími 
nápady.  

 
V závěru jednání se debatovalo o konkrétních nápadech členů komise, kterými by se měla komise 
zabývat. Paní Třešňáková navrhla vybudovat městský ovocný sad, paní Mottlová navrhla zmapovat 
pomocí dronu místní cyklostezky a nechat ohodnotit jejich obtížnost, paní Binková navrhla tzv. 
„Volnočas 12+“ a podebatovat o hřištích pro děti v této věkové kategorii, paní Jedličková reagovala, 
že místní maminky mají problém i zaměstnat děti ve věkové kategorii 6 – 10 let, paní Mottlová 
navrhla městskou půjčovnu kol pro místí děti a propojit hřiště pro malé a velké děti.   

 
Schůze skončila v 18:30. 
 
 
 
Zapsala: Kateřina Třešňáková 
Schválila: Andrea Sasková 


